
PROTOKOŁ Nr XXIV/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 12 grudnia  2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) czternastu radnych Rady Gminy              -   /nieobecni J. Karaś – Przewodnicząca RG/,

                                            spóźnieni:         - P. Pałubicki – 1020 , Z. Botwinionek – 1025 

                                                                     

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak

c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e) Radca Prawny                                            -  Edyta Zubka
f) Dyrektor Z.Sz. P. w Dębnicy Kasz.              - Agnieszka Machalewska  
g) Kierownik OPS                                            - Krystyna Szustak  
h) Z-ca Dyr. Gimnazjum w Dębnicy Kasz.      -  Ewelina Jankowska                                                 

Porządek obrad:

1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXIII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) uchylenia uchwał,
b)  zawarcia  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Dębnica  Kaszubska  a  Gminą  Bytów  w 
sprawie powierzenia zadań z zakresu edukacji publicznej,
c)  ustalenia  zasad  zbywania  lokali  mieszkalnych  w budynkach  komunalnych, 
jednolokalowych komunalnych domów mieszkalnych oraz lokali użytkowych stanowiących 
własność Gminy Dębnica Kaszubska,

d) zmiany uchwały Nr XXVII/153/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 2 lutego 2009 r. 
w sprawie  zmiany  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na nieruchomość stanowiącą własność Gminy 
Dębnica Kaszubska,
e)  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za 
uiszczoną opłatę, w szczególności ilość odpadów komunalnych, 
f)   wyboru metody ustalenia opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik,
g) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
h) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,

i) zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
   3.  Przyjęcie  Informacji  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie  Dębnica  
                  Kaszubska w roku szkolnym 2011/2012 .
     4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
        5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

6. Interpelacje radnych.
7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
     8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
  9.  Zamknięcie obrad.  



Przebieg sesji:
 

1a/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża  dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zgodnie z § 33 pkt.2 Statutu zaproponowała wybór 
Sekretarza obrad. Zaproponowała na to stanowisko radną Elżbietę Fryckowską.
Radna E. Fryckowska wyraziła zgodę. Radni nie wnieśli sprzeciwu.    

    

b/
 Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  przebieg  sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Wiceprzewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Wójt zwrócił się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad podjęcia uchwał ujętych w pkt 2  e, f, g, h. 
Powyższe umotywował  tym,  że  w tej  tematyce panuje  jeszcze chaos i  jest  wiele  wątpliwości. 
Uważa, że te uchwały można podjąć nawet w styczniu. Jednocześnie prosi o ujęcie w pkt. 2 f 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2012 – 2022.  
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad wniesioną przez Wójta Gminy 
propozycją zmiany porządku obrad.
Wynik głosowania – 10za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. (nieobecny przy głosowaniu I. Ziółkowski)
Nie wniesiono innych uwag do porządku obrad.
Wynik głosowania – 10 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący.

c/ 
Do   protokołu  nr  XXIII  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   21 listopada 2012 r. uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Ad 2

a)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie   uchylenia uchwał.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 1 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 05.12.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /10 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

b)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 
Dębnica Kaszubska a Gminą Bytów w sprawie powierzenia zadań z zakresu edukacji publicznej.  
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 2 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 



posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 05.12.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /11  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujący/.
( nieobecny K. Żukowski)
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

c)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  zbywania  lokali 
mieszkalnych  w budynkach  komunalnych,  jednolokalowych  komunalnych  domów mieszkalnych 
oraz lokali użytkowych stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska.  
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 05.12.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Wójt poinformował, że ponosimy duże koszty na utrzymanie tej infrastruktury. Niejednokrotnie nie 
osiągamy  żadnego  dochodu.  A  musimy  wywiązywać  się  z  obowiązków  remontowych.  
W  przypadku,  gdy  nie  będzie  chętnych  na  wykup  po  tych  preferencyjnych  stawkach  wśród 
najemców, to będziemy te mieszkania zamieniać na socjalne. Dla nas interesem jest ich zbycie. 
Wie, że nie zawsze jest to sprawiedliwe, gdyż mieszkania są w różnym standardzie.  Wpłynęły 
wnioski na wykup mieszkań w Ośrodku Zdrowia w Borzęcinie. Nie musimy tego sprzedawać za 
25%. Uważa, że warto się temu tematowi przyjrzeć. Problem gospodarki mieszkaniowej jest dla 
nas kosztowny.

Radny P. Pałubicki zauważył, że ta uchwała daje równe szanse wszystkim najemcom mieszkań. 
Zwrócił się z zapytaniem, czy Wójt jednoosobowo będzie decydował o sprzedaży, czy musi mieć 
zgodę Rady Gminny?

Wójt  poinformował,  że przed zbyciem nieruchomości  musi  uzyskać zgodę Rady Gminy.  Radni 
swoją wolę wyrażają przy podjęciu Planu zbywania. W Borzęcinie można zbyć mieszkania, gdyż 
jest tam oddzielny system grzewczy.

Radny P. Pałubicki uważa, że w tym przypadku to żaden interes. Zrobiono remont, oddzielono 
systemy grzewcze. Uważa, że stawka czynszu powinna mobilizować najemców do ich wykupu. 

Radna I. Tabaka zauważyła, że do tej pory można było nabyć mieszkanie za 10 % jego wartości. 
Jeżeli jest chętny za zakup mieszkania po tej stawce i gmina mu nie pozwala, to co po podjęciu 
nowych stawek, bardziej niekorzystnych dla budżetu gminy?

Wójt zauważył,  że Gmina nie wszystkie mieszkania chce sprzedać.  Jednocześnie zwrócił  się  
z zapytaniem, czy Gmina może zaproponować inna stawkę bonifikaty niż przewiduje uchwała?

Radca  Prawny  poinformowała,  że  nie  może  zastosować  innej  stawki  niż  ta,  która  wynika  
z uchwały. Może jedynie nie przeznaczyć tego mieszkania do sprzedaży. 

Radna I. Tabaka stwierdziła, że  z tego co się orientuje, lokatorzy mieszkań w Ośrodku zdrowia 
w Budowie, czy nad byłą salą gimnastyczną w Motarzynie są zainteresowani ich wykupem nawet 
na obecnych zasadach, za 10%. Co im da, że za 1% jak i tak nie dostaną zgody na ich wykup?

Radca  Prawny  zauważyła,  że  uchwała  nie  mówi  o  konkretnych  lokalach.  Gmina  z  uwagi  na 
atrakcyjność lokalu może nie przeznaczyć go do sprzedaży.



Radny A. Ślipek uważa, że najlepszym wyjściem byłoby wycofać tę uchwałę z dzisiejszych obrad. 
Uważa, że Radni powinni decydować o wyrażeniu zgody na sprzedaż i stawce bonifikaty. Uważa, 
że pozbywanie się mieszkań nad ośrodkami nie jest dobrym pomysłem.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża zauważyła,  że  takie  podejście  od razu dyskwalifikuje  tę 
uchwałę, gdyż wskazuje nierówność wobec prawa.

Wójt uważa, że można by tak skonstruować uchwałę, by lokale wyremontowane były sprzedawane 
za 75%, a pozostałe za 1%.  Na terenie Gminy mamy  dużo substancji w bardzo złym stanie. 

Radny P. Pałubicki  uważa,  że należy wprowadzić zapis, że budynki po generalnym remoncie  
z bonifikatą 25%. 

Radca Prawny zwraca uwagę, że byłaby to uchwała szczegółowa i należało by te budynki – lokale 
wymienić.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy możemy taki zapis umieścić?

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, jak to zapisać, by było zgodnie z prawem?

Radny M. Mnich ma także wiele wątpliwości do tej uchwały. Jeżeli lokale, które można było nabyć 
na dotychczasowych zasadach za 10% nie zostały wykupione, to czy jak teraz będzie możliwość 
za 25% ktoś je nabędzie?

Wójt zauważył, że część tego zasobu nie była wystawiana do sprzedaży.

Radny K. Żukowski także uważa, że uchwałę należy wycofać z obrad dzisiejszej sesji i trzymać się 
zasady wynikającej z ustawy, że zbywamy za 50%. Damy równe szanse wszystkim mieszkańcom, 
a  później  będziemy  się  zastanawiać  co  dalej.  Uważa,  że  należy  także  rozważać  możliwość 
sprzedaży z lokatorem. Zwrócił się z zapytaniem, czy Gmina może wystawić do sprzedaży lokal 
z najemcą?

Radca Prawny poinformowała, że jeżeli najemca nie skorzysta z prawa pierwokupu to można, ale 
należy także liczyć się z konsekwencjami.  Niebezpieczeństwem w tym przypadku może być fakt 
zapewnienia lokalu socjalnego najemcy.

Radny K. Żukowski zauważył, że społeczeństwo powinno dostrzegać naszą dobrą wolę. 

Skarbnik uważa, że w tym przypadku trudno będzie znaleźć wspólny mianownik dla lokali w celu 
ustalenia  stawki  bonifikaty  dla  nich.  Także  uważa,  że  należy  wprowadzić  indywidualne  stawki 
bonifikat dla poszczególnych lokali. Może być tak, że ktoś kto jest zainteresowany zakupem lokalu, 
może dać za niego nawet 100%.

Radna Tabaka uważa, tak jak Radny Żukowski, że należy trzymać się stawki ustawowej 50% - kto 
jest zainteresowany, to sprzedać, będą wpływy. Przy planie zbywania będziemy wyrażać wolę w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży.

Sekretarz zwraca uwagę, że Radni powtarzają o ustawowej bonifikacie 50%, ale ona nie wie, czy 
taka jest?

Radny P. Pałubicki zauważył,  że Wójt za symboliczną złotówkę chce się pozbyć starych lokali, 
których najemcy mimo niskich czynszów, nie płacą.   Ich utrzymanie jest  uciążliwe.  Po drodze 
wprowadza  się  ulgę  75%  dla  lokali,  których  Gmina  nie  chciała  zbyć  przy  bonifikacie  10%.  
To wszystko ciężko prawnie rozdzielić. Prawo nie na wszystko nam pozwala. Uważa, że stopień 
bonifikaty powinien być uzależniony od stopnia amortyzacji. 

Radca Prawny zauważyła, że Wójt przed sprzedażą powołuje rzeczoznawcę, który wydaje opinię 
i szacuje lokal. Bez tego nie można dokonać sprzedaży.

Radny  A.  Ślipek  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  wiadomo,  ile  mamy  lokali  w  poszczególnych 
przedziałach?

Radny A. Ślipek złożył wniosek o wycofanie uchwały z porządku obrad.

 Skarbnik  prosi,  by  bonifikaty  nie  wiązać  z  amortyzacją.  Prosi,  by  pamiętać,  że  w przypadku 
budynków co roku  z  tytułu  amortyzacji  o  4% obniża  się  wartość  budynku.  Uważa,  że  należy 
wprowadzić bonifikatę 50% z wyjątkiem lokali, które będą ujęte w załączniku, dla których będzie 



miała  zastosowanie  stawka  99%  bonifikaty.  W  okresie,  gdy  pracował  w  RIO  spotykał  różne 
uchwały w tym zakresie. Gminy przyjmowały różnie zasady. Sądzi, że takie podejście do tematu 
byłoby zgodne z prawem.  

Radny K. Badowski także uważa, że należy stosować bonifikatę 50%, a jeżeli nie będzie chętnych, 
to  w  terminie  późniejszym  wprowadzić  wyższą  bonifikatę.  Uważa,  że  temat  należy  ponownie 
przeanalizować na posiedzeniu wszystkich  komisji  rady.  Uważa,  że po wysłuchaniu  dzisiejszej 
dyskusji organ przygotuje taki projekt, który będzie satysfakcjonował wszystkie strony. 

Wójt  obawia  się  jednak,  że  mieszkańcy  będą  mieli  pretensje,  że  prawo  jest  nierówne  dla 
wszystkich. Ponadto uważa, że mieszkanie na dzień dzisiejszy nie jest bonusem i brak mieszkania 
dla lekarza nie będzie miał wpływu na to, czy ktoś podejmie pracę w ośrodku zdrowia. 

Radna I. Tabaka zwróciła się z pytaniem, czy w związku z faktem, że od sierpnia najemca lokalu 
nad byłą salą gimnastyczną w Motarzynie czeka na rozpatrzenie wniosku, jest wola zbycia tego 
lokalu?

Wójt poinformował, że nie ma woli jego zbycia.

Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że  jest  wola  zbycia  lokali  nad  ośrodkami  zdrowia  na  rzecz 
najemców,  a  co  z  budynkiem  posterunku  policji,  który  chcemy  przejąć?  Obecny  lokator  był 
komendantem przez 20 lat. Teraz stawiamy warunki, że bez lokatora - czy to jest etyczne? Był  
u niego w tej sprawie i czuje się pokrzywdzony. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnego  
Antoniego Ślipka w sprawie zdjęcia uchwały z porządku obrad w dniu dzisiejszym. 

Wynik głosowania wniosku: 9 za, 3 przeciw, 2 wstrzymujące.

d)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o  przedstawienie  projektu uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  Nr  XXVII/153/2009 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 2 lutego 2009 r.  w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica Kaszubska.  
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 4 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 05.12.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

e)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok..  
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 5 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A.  Łomża poinformowała,  że  projekt  uchwały  był  omawiany 
przed sesją Rady Gminy. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.



Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

f)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 – 2022.  
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 5 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A.  Łomża poinformowała,  że  projekt  uchwały  był  omawiany 
przed sesją Rady Gminy. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr .14do protokołu.

Ad 3
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  o  przedstawienie  informacji  

z raportu o stanie oświaty na terenie gminy Dębnica Kaszubska.
Sekretarz poinformowała, że raport przekazano do biura rady zgodnie z ustawowym terminem. 
Komisja Kultury i Oświaty, która analizowała raport szczegółowo nie wniosła uwag i zastrzeżeń. 
Raport stanowi zał Nr 6 do protokołu.
Radna E. Fryckowsdka poinformowała, że jej Komisja bardzo szczegółowo analizowała ten raport. 
Uważa, że został on zrobiony bardzo rzetelnie i obejmuje wszystkie dziedziny oświaty. Jej zdaniem 
daje on szerszy obraz pracy szkół. Zapoznała Radnych z najważniejszymi danymi wynikającymi 
z raportu. 
Następnie zwróciła się do pani Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej 
o wyjaśnienie dużych wydatków bieżących na zakup energii i wody.
Pani Dyrektor wyjaśniła, że powyższe wynika z faktu, że w administrowaniu posiada trzy budynki. 
Była też awaria sieci wodociągowej. Budynek główny posiadał starą instalację, która uległa awarii, 
były  wycieki  wody  do  gruntu.  Obecnie  awaria  została  osunięta,  wymieniono  instalację 
wodociągowa  i  zauważalna  jest  różnica  w  opłatach.  Należy  także  brać  pod  uwagę,  że  
w przedszkolu jest także większe zużycie wody niż w innych obiektach szkolnych.  
Radna E. Fryckowska w związku ze wzrostem opłat za usługi telekomunikacyjne i internet zwróciła 
się także z zapytaniem, czy  wprowadzenie e-dziennika będzie miało wpływ na wzrost kosztów?
Pani Dyrektor wyjaśniła,  że wprowadzenie e-dziennika nie ma wpływu na wzrost tych kosztów. 
Powyższe wynika z faktu,  że nauczyciele muszą coraz częściej  telefonicznie kontaktować się  
z rodzicami i przeważnie są to kontakty na telefony komórkowe. 
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem  do  pani  Z-cy  Dyrektora  Gimnazjum,  czy  
w środkach przeznaczonych na podróże służbowe krajowe ( wysokie koszty)  ujęte są również 
środki na dojazdy dla nauczycieli związane z ich dokształcaniem? 
Z-ca Dyrektora  poinformowała,  że  nie  jest  przygotowana do takiej  odpowiedzi.  Poinformowała 
jednak,  że  p.  Dyrektor  zmniejszyła  wyjściówkę  do  kilometrówki.  Koszty  w  tym  dziale  są 
maksymalnie zminimalizowane. 
Sekretarz poinformowała,  że  te środki obejmują wyjazdy służbowe p. Dyrektor,  nauczycieli  na 
dokształcanie  czy  dojazdy  nauczycieli  do  uczniów,  którzy  kontynuują  naukę  w  trybie 
indywidualnym.
Radny P.  Pałubicki  uważa,  że na dzisiejszej  sesji  z  uwagi  na omawianie spraw oświatowych  
w sesji  powinni  uczestniczyć  wszyscy  dyrektorzy  szkół.  Zwraca także uwagę na wysoki  koszt 
utrzymania w przeliczeniu na 1 ucznia w Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej.
Radna E. Fryckowska zauważyła, że powodem wzrostu tej kwoty jest to, że część uczniów ubyła, 



z uwagi na zmianę obwodów szkolnych, do Gogolewa.
Dyrektor  Szkoły  poinformowała,  że  duży  wpływ  na  tę  kwotę  ma  utrzymanie  budynku  „B”  
w Gimnazjum. 
Wójt  zauważył,  że  oświata  to  szczególna  dziedzina  działalności  w  samorządzie.  Podziękował 
wszystkim zaangażowanym w realizację tych zadań. Poinformował, że na bieżąco są analizowane 
wyniki  nauczania.  W  skali  kraju  podejście  do  tych  działań  jest  różne.  Najwięcej  pretensji  za 
osiągane  wyniki  przez  uczniów  kieruje  się  w  stronę  nauczycieli.  Należy  jednak  pamiętać,  
że nauczyciele bez współpracy z  rodzicami niewiele osiągną.  Jako dobry przykład współpracy 
przytoczył  wspólne  spotkanie  rodziców  i  nauczycieli  z  gimnazjum.  Wie,  że  nie  wszystko  jest 
dobrze, niektóre rzeczy kuleją. Nie wszyscy rodzice mogą kontaktować się przez internet, gdyż nie 
wszyscy mają do niego dostęp.  Niepokojący jest fakt,  że rodzice dzieci,  które mają problemy  
z nauką, nie angażują się.  Staramy się także korzystać z ocen instytucji zewnętrznych. Za swoje 
zaangażowanie  dla  spraw  oświatowych  został  uhonorowany  Medalem  Komisji  Edukacji 
Narodowej. Był czas, że o naszej oświacie mówiono lepiej. Na rzecz rozwoju szkół robimy wiele, to 
co  tylko  możemy.  Chciało  by  się,  by  dalej  było  tak,  że  szkoły  w Słupsku oczekują  na naszą 
młodzież.   Podejmowane  przez  nas  działania  zmierzają  do  obniżenia  kosztów  stałych. 
Wymieniliśmy instalację wodociągową, wymieniamy systemy grzewcze na drewno, zamontowano 
solary. Nie odniesie się do oceny nauczycieli, gdyż nie potrafi tego zrobić. Wszyscy mamy na celu, 
by dzieci osiągały jak najlepsze wyniki. Są problemy z zastępstwami za nieobecnych nauczycieli. 
Programy nauczania realizowane są zgodnie z czasem. Staramy się stwarzać jednakowe warunki 
dla wszystkich szkół. Podziękował także nauczycielom, którzy angażują się w pisanie i realizację 
projektów. 
Radni przyjęli informację o stanie oświaty w gminie.

Ad 4  

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 22 listopada do dnia 11 grudnia  2012 
r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 22 listopada do 11 grudnia 2012 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 8 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radny  I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  plany  dotyczące  modernizacji  hydroforni  
w Dębnicy Kaszubskiej  zakładają  wyposażenie jej  w zasilanie zewnętrzne w przypadku awarii 
energetycznej?
Wójt  poinformował,  że będzie ona wyposażona w agregat prądotwórczy. Modernizacja obejmie 
budowę stacji uzdatniania wody oraz wyposażenie w nowe pompy. Jednocześnie poinformował,  
że   miasto  Słupsk  proponuje,  byśmy  przyłączyli  się  do  ich  sieci  wodociągowej,  która  jest 
zbudowana na tym samym złożu wodnym.
Radny  I.  Ziółkowski  uważa,  że  należy  na  terenie  gminy  przystosować  pomieszczenie  do 
składowania żywności otrzymywanej z Banku Żywności. Obecnie nie ma takiego pomieszczenia.
Wójt poinformował, że otrzymywana żywność nie jest składowana. Od razu przekazywana jest do 
rozdzielenia  potrzebującym  mieszkańcom.  W  planach  jest  postawienie  przy  GOK-u  szczelnie 
zamkniętego pomieszczenia, w którym można by ją było  okresowo składować.
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  prośbą  o  przybliżenie  programu  CAF,  który  ma  być 
realizowany przez Urząd.
Sekretarz  poinformowała,  że  w  pierwszym  terminie  nasz  wniosek  został  odrzucony.  
Po uwzględnionym odwołaniu w 2013 roku przystąpimy do jego wspólnej realizacji wraz z 6 innymi 
gminami.  Jest  to  typowy  projekt  z  zakresu  administracji.  W  ramach  tego  projektu  planujemy 
utworzyć biuro obsługi interesanta, dokształcanie kadry, zakup drobnego sprzętu na wyposażenie.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, gdzie będzie utworzone biuro obsługi interesanta?
Sekretarz poinformowała, że w pokoju Nr 1.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy Zakład Energetyczny w przypadku braku energii 
pokrywa koszty energii zastępczej?



Wójt poinformował, że zależy to od zawartej umowy na świadczenie tych usług.
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  przy  realizacji  tego  projektu  myśli  się  
o rozwiązaniu problemów z dostawą wody do państwa Olewińskich?
Wójt  poinformował,  że  ten problem ma być  rozwiązany przy  uzbrajaniu  działki  12/2.  W chwili 
obecnej, z uwagi na celowość wydatków, nie jest to brane pod uwagę.
Radny M. Olech zwrócił się z następującymi zapytaniami:
− Co ustalono na spotkaniu z mieszkańcami ulicy Zielonej?
− Ile  osób  w  ramach  prac  interwencyjnych,  społeczno-użytecznych,  wykonywania  kary 
ograniczenia  wolności  jest  zaangażowanych  przy  utrzymaniu  ciągów  pieszych  w  okresie 
wzmożonych opadów śniegu?
− Dlaczego z obrad dzisiejszej sesji zdjęto uchwały „śmieciowe” , czy są przygotowane nowe 
kalkulacje tych stawek?
Wójt  odnośnie  spotkania  z  mieszkańcami  ulicy  Zielonej  poinformował,  że  było  ono  burzliwe.  
W roku bieżącym na modernizację dróg pozyskaliśmy środki  zewnętrzne z 7 różnych źródeł.  
Nie wiadomo, jak będzie w roku przyszłym. W Dębnicy Kaszubskiej i w całej gminie na remonty 
i budowę dróg jest duże zapotrzebowanie. Od radnych zależy, które zadania będą realizowane. 
Sztuką jest pozyskanie środków zewnętrznych na ich realizację. Mieszkańcy tej ulicy domagają się 
także budowy oświetlenia. Państwo wyznaczyliście kolejność.  Zadeklarował, że jeżeli będą środki 
wspierające, to zadanie będzie realizowane. Jest optymistycznie nastawiony. Odnośnie drugiego 
zapytania  poinformował,  że  obecnie  w  ramach  prac  interwencyjnych  na  okres  3  miesięcy 
zatrudnionych  jest  6  pracowników (  1  osoba  z  Motarzyna,  1  z  Budowa,  pozostałe  z  Dębnicy 
Kaszubskiej i okolicy),  8 aresztantów . Te osoby kierowane są do odśnieżania. Przekazał także 
informację  o  ilości  osób,  które  w  ramach  wykonywania  wyroków  sądowych  skierowane  są  
w poszczególnych  sołectwach  do  wykonywania  prac  społecznych.  Poinformował,  że  te  osoby 
powinny także wykonywać prace przy odśnieżaniu. 
Radny Z. Bojanowski zauważył, że współpraca z tymi osobami jest bardzo trudna. Uważa, że dla 
nich powinny być prace organizowane pod nadzorem w Dębnicy Kaszubskiej.
Wójt  w  odpowiedzi  na  trzecie  pytanie  poinformował,  że  w  związku  z  licznymi  jeszcze 
wątpliwościami uważa, że temat należy jeszcze raz dokładnie przeanalizować. Proponuje, by na 
ten temat zwołać posiedzenie wszystkich komisji Rady Gminy w dniu 19.12.2012 r.  i dokładnie 
przeanalizować kompleksowo wszystkie uchwały. Uważa, że nie należy się spieszyć. Wiele gmin 
także odkłada podjęcie tych uchwał. Jeżeli nie podejmiemy tych uchwał w roku bieżącym, to także 
nic się nie stanie. Wojewoda wskaże nam termin do ich podjęcia.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, czy jest jakiś projekt na modernizację ciągów pieszo 
– jezdnych w Dębnicy Kaszubskiej?
Wójt poinformował, że w celu poprawy sytuacji w tym zakresie w centrum Dębnicy konieczny jest 
wykup  działek.  Zarząd Dróg  Wojewódzkich  ma zaplanowane środki  na  modernizację  centrum 
Dębnicy  oraz  drogi  na  odcinku  Motarzyno  –  Budowo.  Chcieliśmy,  by  w  Dębnicy  Kaszubskiej 
zamontować sygnalizację świetlną, która  jednocześnie informowałaby kierowcę, z jaką prędkością 
się porusza. ZDW nie planuje środków na takie urządzenia. Gmina może z własnych środków 
zakupić i  zamontować fotoradary.  Centrum od lat  jest zaniedbane pod względem infrastruktury 
drogowej.  Utrzymanie  porządku  wymaga  dużych  nakładów  finansowych.  Ten  temat  jest 
rozpoczęty.
Radna I. Tabaka zwraca uwagę na brak piachu do posypywania ciągów pieszych w Motarzynie. 
Wójt  poinformował,  że  piach  miał  być  wczoraj  wożony,  może  jeszcze  nie  wszędzie  został 
dowieziony – sprawdzi.
Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czego  dotyczyło  spotkanie  Rady  Rodziców  
w Gimnazjum?
Wójt poinformował, że jeszcze nie opracowano wniosków z tego spotkania. Rada Rodziców jest 
partnerem dla szkoły  w zakresie wychowania dzieci.  Jednym z tematów był  brak nauczycieli.  
To  spotkanie  odbyło  się  na  wniosek  rodziców.  Jak  będą  wyciągnięte  wnioski,  to  stosowną 
informację przedstawi.
Radna E.  Fryckowska  poinformowała,  że to spotkanie jest  efektem troski  rodziców o poziom 
nauczania w tej placówce. Rodzice są zaniepokojeni wynikami, jakie osiągają dzieci w tej szkole. 
Rodzice zgłosili wiele zastrzeżeń do organizacji pracy gimnazjum.
Radny K.  Badowski  zwraca uwagę na fakt,  że świetlica  przy  Szkole  Podstawowej  w Dębnicy 
Kaszubskiej nie zawsze jest czynna od godziny 700  . Dzieci czasami oczekują na jej otwarcie na 



zewnątrz.
Radna  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  co  oznacza  pojęcie  „opracowaniem 
ekofizjograficznym” oraz czy w planie zimowego utrzymania dróg ujęte są wszystkie drogi?
Wójt poinformował, że to pojęcie oznacza badanie przelotów ptaków. Wnioskowany teren nie leży 
w Parku  Krajobrazowym Dolina  Słupi,  ale  w jego  otulinie.  Te  badania  muszą  być  wykonane. 
Odnośnie utrzymania dróg w okresie zimowym poinformował, że wszystkie drogi są nim objęte. 
Jeden  z  usługodawców  zgłosił  nam  awarię  ciągnika  i  najprawdopodobniej  będziemy  musieli 
znaleźć dla jego terenu zastępstwo.   
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy usługodawca musi dostać zlecenie na wyjazd, jeśli 
tak,  to  od kogo? Zwraca jednocześnie uwagę na złą jakość odśnieżania.  Jest  wiele skarg od 
mieszkańców.
Radny P. Pałubicki zwraca także uwagę na fakt, że ciągnikiem jeżdżą osoby niepełnoletnie.
Radna I. Tabaka potwierdza ten fakt. Uważa, że należy z tym coś zrobić. Dzieci brodzą w śniegu. 
Pług uniesiony za wysoko. W Jamrzynie nie dociąga, droga do Gałąźni nieodśnieżana. Drogi nie 
są posypywane.
Radny A. Ślipek poinformował, że rozmawiał z panem E. K., by posypywał. Uzyskał odpowiedź,  
że nie ma soli.
Radny K. Badowski poinformował, że w tej sprawie najlepiej dzwonić do dyżurnego w Zarządzie 
Dróg Powiatowych.
Radny A. Ślipek także potwierdza, że pług jest za wysoko uniesiony. Uważa jednak, że mieszkańcy 
także mają winę, bo jak przejedzie pług, to śnieg, który zostanie zepchnięty na chodniki, ludzie 
przerzucają z powrotem na drogę.
Radny P. Pałubicki uważa, że nie wystarcza stwierdzenie sołtysa, że w tym dniu była wykonana 
usługa odśnieżania. Uważa, że usługodawca powinien zgłaszać wcześniej, w jakich godzinach ta 
usługa będzie wykonywana w danych miejscowościach.  Uważa,  że należy zastanowić się nad 
wyposażeniem usługodawców w gipyesy . Uważa, że przy ich zastosowaniu zawsze będzie można 
ustalić, gdzie w aktualnej chwili znajduje się usługodawca. Jednocześnie z uwagi na to, że pan 
E.K. świadczy usługi dla Zarządu Dróg Powiatowych i Urzędu Gminy sądzi, że za usługę płacimy 
podwójnie.
Radna  I.  Tabaka  poinformowała,  że  w  Kotowie  nie  jest  odśnieżona  pętla  dla  autobusów  na 
przystanku PKS.
Radny P. Pałubicki także poinformował, że drogi w Kotowie są odśnieżone jednostronnie.
Radna B. Stachowicz złożyła skargę na złą jakość odśnieżania dróg w Podolu Małym. Także jest 
odśnieżanie  jednostronne,  brak  posypywania,  koło  krzyża  trudno  się  przedostać,  późno 
rozpoczynane jest odśnieżanie – ok. godz. 10.
Radna  E.  Fryckowska  także  zwraca  uwagę  na  złą  jakość  usługi  odśnieżania  w  Dębnicy 
Kaszubskiej.  Także stwierdza, że usługodawcy mają za wysoko uniesione pługi i  nie wykonują 
posypywania dróg.
Wójt poinformował, że jest w ciągłym kontakcie z p. Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. Jest 
już pewna poprawa stanu dróg.  Usługa odśnieżania nie może być tylko formą zarobkową dla 
usługodawcy. Powinna ona być wykonana zgodnie z obowiązującymi wymaganiami. Nie może to 
być  bylejakość.  Usługodawcy  otrzymali  już  reprymendy.  Mieszkańcy  muszą  mieć  zapewnione 
odśnieżania. Drogi winny być przejezdne rano, gdy mieszkańcy wyjeżdżają do pracy. Zdaje sobie 
jednak sprawę, że w okresie nasilonych opadów trudno utrzymać standardy.

Ad 5

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poprosiła Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji 
Rady Gminy, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz na jednym we własnym 
gronie, na którym opiniowano Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Dębnica 
 Kaszubska w roku szkolnym 2011/2012 oraz projekt budżetu na 2013 r.. Opinia Komisji na ten 
temat została przedstawiona przy przyjmowaniu informacji.



b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że komisja    w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji Rady Gminy, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz na 1 we własnym 
gronie, na którym opiniowano projekt budżetu na 2013 r. 
Radny  P.  Pałubicki  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  Infrastruktury  w  sprawie  projektu 
budżetu na 2013 r. 
Radny  K.  Żukowski  poinformował  ,  że  Komisja  zgłasza  swoje  wątpliwości  w  następujących 
sprawach:

− zdaniem komisji przeszacowano dochody z tytułu sprzedaży nieruchomości,

− Komisja  proponuje  ujęcie  w  budżecie  gminy  na  2013  r.  przebudowę  ulicy  Zielonej  
w Dębnicy Kaszubskiej,

− komisja  wyraża  zaniepokojenie  poziomem  zadłużenia  /wskaźnik  zadłużenia  dochodu 
ogółem  –  max  60%  zgodnie  z  art.  170  ustawy  o  finansach  publicznych/  ,  jesteśmy 
niebezpiecznie blisko tej granicy – załącznik Nr 1 WPF,

Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy w projekcie budżetu na 2013 rok ujęto 150 tys. zł 
na zakup samochodu strażackiego dla OSP Dębnica Kaszubska?

Radny K. Żukowski poinformował, że nie.

c/   
  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie 
międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy, 
na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Komisja odbyła także jedno spotkanie we 
własnym gronie, na którym dokonano kontroli Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej. 
Z wynikami kontroli  zapozna na kolejnym posiedzeniu Rady Gminy,  gdyż p.  Dyrektor  GOK-u  
z  uwagi  na  zmianę  księgowego,  nie  zdążyła  przedłożyć  załączników,  jakie  Komisja  chciałaby 
załączyć do protokołu. 
Radna I. Tabaka zaprosiła Radnych na posiedzenie Rady Sportu, które odbędzie się 17.12.2012 r. 
o godz. 16 w Urzędzie Gminy.
Radny  P.  Pałubicki  poinformował,  że  Komisja  ma do  wykonania  jeszcze  kontrole  w  Urzędzie 
Gminy.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  muszą te  kontrole  wykonać,  czy  mogą je  przenieść  na 
przyszły rok?
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy zdążą  do końca roku?
Radny P. Pałubicki uważa, że jak będą musieli, to zdążą.
Radna A. Łomża przypomniała, że „Wasz plan przyjęty jest uchwałą. Przed Radą będziecie także 
składać sprawozdanie z realizacji planu za 2012 rok. Wykonacie ten plan lub nie”.

Ad 6  

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radna Beata Stachowicz – informuje, że podłoga w świetlicy jest w złym stanie i prosi o podjęcie 
działań  w  celu  wykonania  naprawy  pogwarancyjnej,  polegającej  na  poprawie  stanu  parkietu 
zamontowanego w sali świetlicy wiejskiej w Podolu Małym (cyklinowanie, lakierowanie).
Wójt poinformował, że ten temat został przekazany do pilotowania Zastępcy Wójta. Na tę usługę 
mamy gwarancję. Uważa, że wykonawca użył lakieru o zbyt małej twardości. 
Radna Agnieszka Łomża – w imieniu mieszkańców ulicy Zielonej prosi o wyjaśnienie wątpliwości 
mieszkańców dotyczących budowy sieci wodno-kanalizacyjnej w rejonie ul. Zjednoczenia i Zielonej 
w  Dębnicy  Kaszubskiej  (nr  działek  698/14,  698/13,  698/8,  698/6,  698/4  i  698/2).  Interpelacja 
złożona na piśmie – załącznik Nr 9 do protokołu.
Wójt  jest  zdziwiony  tą  interpelacją.  W  trybie  pilnym  była  wykonywana  tam  spinka.  Cała 



infrastruktura jest ich własnością.
Radny  Karol  Żukowski –  prosi  o  szczegółowe  informacje  dotyczące  warunków  przyłączania 
mieszkańców poszczególnych miejscowości do sieci zbiorczej kanalizacji, w każdym realizowanym 
do tej  pory projekcie,  pod kątem prawnym i  faktycznym. Uważa,  że należy bardzo dokładanie 
przeanalizować ten temat, gdyż z informacji jakie posiada, wynika, że każdy projekt inaczej był 
finansowany. Mieszkańcy informują, że w niektórych miejscowościach są zwracane mieszkańcom 
(nie wszystkim) koszty poniesione na budowę przyłączy do sieci. 
Wójt poinformował, że temat nie jest mu obcy. Jest to temat bardzo skomplikowany. Nie ma także 
jednoznacznej definicji przyłącza. Każdy tę definicję dopasowuje do swojej potrzeby. Zwrócił się do 
Radczyń  o  przedłożenie  opinii  prawnej  w  tym  zakresie.  Do  nowo  budowanych  sieci 
wodociągowych wszyscy byli przepinani bez opłat. Gmina miała obowiązek przyłączać wszystkich, 
którzy byli podłączeni do starych instalacji bez opłat. Odnośnie przyłączy kanalizacyjnych gmina 
miała  wiedzę,  że  za  przyłącze  płacą  sami  właściciele  nieruchomości.  Realizując  programy  
z zakresu budowy sieci kanalizacyjnej musieliśmy wykazać się wynikiem ekologicznym. Jeżeli ktoś 
miał stare przyłącze, to nowe było wykonane na koszt usługodawcy. Wie, że dyskusja na ten temat 
jest jeszcze przed nami. Zupełnie inaczej ten proces przebiega, gdy wydajemy zgodę na warunki, 
na nowe włączenie się do istniejącej już sieci. W przypadku podłączeń istniejących domostw było 
tak,  że wykonawca wykonywał  te  przyłącza tak jak  pasowało  właścicielowi.  Do chwili  obecnej 
zwrócono za przyłączenie do sieci  gospodarstw domowych,  które  już wcześniej  miały  tę  sieć. 
Dotyczy  to  mieszkańców  Budowa,  Niepoględzia,  Gałęzowa.  Zwrotów  za  potwierdzeniem 
dokonywała firma, która dokonywała przyłączy. Mieszkańcy tamtego rejonu jedną ceną płacili za 
przyłącze, bez względu na odległość. Przyłącza wykonywała firma, która budowała całą sieć. Było 
to związane z tym, że oni nie musieli wykonywać oddzielnej dokumentacji. Każdy kto chciałby się 
podłączyć we własnym zakresie,  musiałby ubiegać się o zezwolenie.  Na sesji  styczniowej  ten 
temat na pewno powróci. Koszt przyłączy powinien być pokryty ze środków przeznaczonych na 
amortyzację. Ponadto poinformował, że nie zwrócono poniesionych kosztów nikomu, kto wykonał 
przyłącze we własnym zakresie.
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  dlaczego  firma  nie  wydawała  rachunków  za 
wykonanie przyłączy?
Wójt  poinformował,  że  w tej  sprawie  Urząd  Skarbowy  w  Kartuzach  zwrócił  się  z  wnioskiem  
o udzielenie informacji dotyczącej ilości wykonanych przyłączy przez tę firmę.
(14 00 – posiedzenie opuściła Radna B. Stachowicz) 
Radny K. Żukowski uważa, że jest to sprawa rozwojowa.
Wójt uważa, że każdy może mieć wątpliwości. Jeżeli trzeba będzie zwracać, to będziemy to robić. 
Radny K. Żukowski zastanawia się, w którym momencie popełniono błąd. Obawia się, że może 
dochodzić do rozpraw sądowych.
Wójt  przypomniał,  że  przed  przystąpieniem do  realizacji  tego  zadania  były  burzliwe  rozmowy. 
Znaleźliśmy interpretację Urzędu Mazowieckiego, z której wynikało, że koszt budowy przyłączy jest 
kosztem  kwalifikowanym.   Urząd  Marszałkowski  w  Gdańsku  nie  uznał  tego  jako  koszt 
kwalifikowany.  Nie  zawsze  udaje  się  podejmować  trafne  decyzje.  Przepisy  prawa  są 
niejednoznaczne. Z dwojga złego można było nic nie robić.
Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  ten problem był  już  poruszany  w poprzedniej  kadencji.  Była 
interpretacja, że każdy sam ponosi koszt przyłącza. Mógł to zlecić obcej firmie lub wykonać je na 
własny  rachunek.  Uważa,  że  w  granicach  swojej  działki  właściciel  powinien  na  własny  koszt 
wykonać tę infrastrukturę.
Radny K. Żukowski zauważył, że jego nie interesuje zdanie Radnego Pałubickiego, ale to co w tym 
zakresie mówią przepisy prawa.  Zadanie winno być wykonane i rozliczone zgodnie z literą prawa. 
Radny zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie opinia Radców Prawnych w tym zakresie?
Wójt ponformował, że oczekuje na te opinie.
Radny K. Żukowski zastanawia się, czy nie za szybko podjęto decyzje o zwrocie poniesionych 
nakładów  części  społeczeństwa  i  czy  słusznie  to  uczyniono.  Uważa,  że  tą  decyzją  różnimy 
mieszkańców. Uważa, że jest to trudny problem do rozwiązania. 
Radna I.  Tabaka –  poinformowała,  że budynek starej  szkoły  w Motarzynie,  w którym obecnie 
znajdują się mieszkania komunalne, przyłączony jest do sieci energetycznej nowej szkoły. Część 
mieszkań została odłączona od tej sieci.  Do chwili  obecnej przyłączone jest jedno mieszkanie. 
Zwraca się z zapytaniem, kiedy to mieszkanie zostanie odłączone od tej sieci?  
Wójt  poinformował,  że  sądził,  iż  ten  temat  jest  już  rozwiązany.  ZGK  miał  zlecić  wykonanie 



oddzielnej instalacji do tego mieszkania. W tej chwili jest tam zamontowany podlicznik.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  poinformowała,  że  wpłynęła  odpowiedź  na  interpelację 
złożoną na ostatniej sesji przez Radnego I. Ziółkowskiego. Zapoznała Radnych z odpowiedzią na 
tę interpelację. Zwróciła się do radnego, czy jest usatysfakcjonowany otrzymaną  odpowiedzią. 
Radny I. Ziółkowski poinformował, że nie przyjmuje tych wyjaśnień. Na następną sesję przygotuje 
pismo,  które  będzie  chciał,  by  było  przekazane  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  jako  jego 
interpelacja.   

Ad 7 - 8
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Wójt poinformował, że  w roku bieżącym nie było wydawanych żadnych biuletynów informacyjnych, 
teraz mamy okazję wydać jedno zbiorcze opracowanie,  które będzie zawierało podsumowanie 
naszej działalności w 2012 roku. Zwraca się z zapytaniem, czy wydać 1000 egz. tej publikacji na 
papierze kredowym, czy 3000 na zwykłym papierze? Poinformował, że koszt tej publikacji to 3 tys. 
zł.
Radni zadecydowali, by wydać 1000 egz. na papierze kredowym.
Radna  E.  Fryckowska  podziękowała  za  szybką  reakcję  w  sprawie  skrzynki  energetycznej. 
Jednocześnie  poinformowała,  że  skrzynka  nie  jest  zabezpieczona  w  sposób  właściwy. 
Zabezpieczona jest tylko kartonem. Prosi, by dopilnować prawidłowego jej zabezpieczenia. 
Prosi także, by zwrócić uwagę pani Dyrektor Gimnazjum w kwestii użyczania sali gimnastycznej 
dla  klubu  karateków.  Po  spotkaniu  z  radą  rodziców  została  poproszona  o  interwencję,  bo 
sprzątaczka  nie  wpuściła  tej  grupy  młodzieży  na  salę.  Było  to  [polecenie  p.  Dyrektor,  bo  nie 
opłacono faktury.
Wójt także uważa, że taka sytuacja nie powinna mieć miejsca. W tym klubie są nasze dzieci i także 
mogą korzystać z tej sali. Konflikt zrodził się z chwilą, gdy p. Dyrektor wystawiła fakturę na 400 zł 
za korzystanie z sali w 2011 roku. Umorzył tę kwotę i prosił, by przedstawiciel klubu domówił się 
w tej kwestii z p. Dyrektor.  Proponował, by wynajem sali na zajęcia karateków odbywał się pod 
egidą UKS „Olimp”.
Radna E.  Fryckowaska uważa,  że  nie  jest  dopuszczalne,  by  sprzątaczka informowała,  że  nie 
zostaną wpuszczeni.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy to jest dopuszczalne, by pracownica ZGK, która 
pobiera  opłaty  za  wodę  od  mieszkańców  w  terenie  brała  zaliczki  na  poczet  jej  zużycia?  
Ten problem zgłaszali  mieszkańcy wsi Kotowo. Czy rozmawiał  Pan w tej  sprawie z Prezesem 
ZGK?
Wójt  poinformował,  że  takie  sytuacje  nie  mogą  mieć  miejsca.  Rozmawiał  w  tej  sprawie  
z Prezesem.

Ad 9

Agnieszka Łomża Wiceprzewodnicząca Rady Gminy o godzinie 15 20 dokonała zamknięcia obrad 
XXIV sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
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